

Press Release

Congress of Local and Regional Authorities

Communication Division

Ref: 265b09

Tel. +33 (0)3 90 21 49 36

Fax +33 (0)3 88 41 27 51

Internet: www.coe.int/congress

e-mail: congress.com@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Congress President a.i. condemns electoral violence in Turkey

Strasbourg, 30.03.2009 - "I condemn the violence which erupted during local elections in Turkey on 29 March, leaving six people dead and some hundred injured," Ian Micallef, President a.i. of the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities, stressed today.

"It is both tragic and absurd when the ultimate exercise in democracy – elections – led to bloodshed. A public inquiry must be carried out as soon as possible into the causes of this violence, which tarnished the quality of the system of democratic elections, and those responsible must be brought to justice. There can be no justification for violence, which must be renounced as a way of bringing attention or putting pressure to solve existing problems," he said.

President a.i. Micallef regretted the loss of life and expressed his condolences to the families of the victims and the Turkish authorities.

Le Président a.i. du Congrès condamne les violences électorales en Turquie

Strasbourg, 30.03.2009 - « Je condamne les violences qui ont fait six morts et une centaine de blessés pendant les élections locales en Turquie le 29 mars », a déclaré aujourd'hui Ian Micallef, Président a.i. du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe.

« Il est à la fois tragique et absurde que cet exercice suprême de la démocratie que sont les élections ait donné lieu à des effusions de sang. Une enquête publique doit être menée dès que possible pour éclaircir les causes de cette violence qui a entaché la qualité du système d'élections démocratiques, et les responsables de ces violences devront être traduits en justice. Il n'y a pas de justification à la violence, qui doit être rejetée comme moyen d'attirer l'attention ou de mettre la pression pour résoudre des problèmes existants », a-t-il ajouté.

Le Président a.i. Micallef a déploré ces pertes humaines et a adressé ses condoléances aux familles des victimes et aux autorités turques.

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.

It brings together 318 full and 318 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.

President of the Congress: Yavuz Milden (Turkey, EPP/CD), President of the Chamber of Regions: Ludmila Sfirloaga (Romania, SOC),

President of the Chamber of Local Authorities: Ian Micallef (Malta, EPP/CD).

Political Groups: Socialist Group (SOC), Group of the European People's Party – Christian Democrats (EPP/CD), Independent and Liberal Democrat Group (ILDG).